

食品政策与法规月报(十一月)

Food Industry Policy and Regulation Newsletter (November 2018)



2018-11-30

技术支持中食安信(北京)信息咨询有限公司 Technical Support Antion (Beijing) Information Consulting Co.,Ltd.

目录 Table of Contents

标法动态
海关总署 农业农村部公告 2018 年 158 号(关于防止哥伦比亚口蹄疫传入我国的公告) 农业农村部 商务部 2018 年第 68 号公告:关于《牛肉分级》等 65 项国内贸易行业标准调整 为农业行业标准的公告
市场监管总局办公厅关于征集 2019 年检验检测能力验证需求和项目的通知 市场监管总局关于加快推进食品经营许可改革工作的通知
海关总署第 243 号令 (关于公布《海关总署关于修改部分规章的决定》的令)
关于完善跨境电子商务零售进口税收政策的通知
口监管有关工作的通知
政府监管
市场监管总局关于 2018 年第三季度食品安全监督抽检情况分析的通告
风险预警
冰岛一家农场的羊感染朊病毒
黑龙江省哈尔滨市道外区排查出非洲猪瘟疫情
行业资讯4
猪肉低价拐点或在年末出现 龙大肉食四季度利润将大增超 40%
非洲猪瘟波及唐人神等多家上市公司
泰森食品 2018 财年年报净利 30.24 亿美元
近年来首批输华法国牛肉在北京海关通关
中国对澳洲羊肉需求大
STANDARDS & REGULATIONS
GACC MOARA ANNOUNCEMENT NO. 158 OF 2018 (ANNOUNCEMENT ON THE PREVENTION OF AFTOSA INTO CHINA FROM COLOMBIA) MOARA AND MOFCOM ANNOUNCEMENT NO. 68 OF 2018: ANNOUNCEMENT ON ADJUSTMENT OF 65 DOMESTIC TRADE INDUSTRY STANDARDS SUCH AS GRADING OF REFER TO AGRICULTURAL INDUSTRY

Standards	7
NHC NOTIFICATION ON ISSUING PROJECT PLAN FOR NATIONAL FOOD SAFETY STANDARD IN 201	8 7
SAMR REGULATION NOTIFICATION ON COLLECTION THE REQUIREMENTS AND PROJECTS OF 2019	9
INSPECTION AND TESTING CAPABILITY VERIFICATION	7
SAMR NOTIFICATION ON ACCELERATING THE REFORM OF FOOD BUSINESS LICENSE	8
GACC ORDER No. 243 (ORDER ON ISSUING GACC DECISION ON MODIFY PART OF REGULATIONS)	
NOTICE ON IMPROVEMENT OF POLICY OF CROSS-BORDER E-COMMERCE RETAIL IMPORT TAX	
ANNOUNCEMENT ON ADJUSTMENT FOR LIST OF CROSS-BORDER E-COMMERCE RETAIL IMPORTS.	
MOFCOM NDRC MOF GACC SAT AND SAMR NOTIFICATION ON IMPROVEMENT OF CROSS-	
BORDER E-COMMERCE RETAIL IMPORT SUPERVISION	9
GOVERNMENT SUPERVISION	9
SAMR NOTIFICATION ON THE ANALYSIS OF THE FOOD SAFETY SUPERVISION AND INSPECTION IN	
THIRD QUARTER OF 2018	
FOOD AND COSMETICS INFORMATION NOT ALLOWED TO ENTER CHINA IN OCTOBER 2018	9
FOOD RISKS & ALERTS	9
SHEEP FROM A FARM IN ICELAND ARE INFECTED WITH PRIONS	9
An African Swine Fever Occurred in Wuxuan City of Hubei Province	10
AN AFRICAN SWINE FEVER OCCURRED IN XISHUI COUNTY OF HUBEI PROVINCE	
An African Swine Fever Has Been Investigated out in Daowai District, Haerbin City	OF
HEILONGJIANG PROVINCE	
AN AFRICAN SWINE FEVER HAS BEEN INVESTIGATED OUT IN FANGSHAN DISTRICT OF BEIJING	10
INDUSTRY NEWS	11
THE LOW PRICE TURNING POINT OF PORK MAY APPEAR AT THE END OF THIS YEAR, THE LONGDA	A
MEAT'S PROFIT WILL INCREASE BY MORE THAN 40% IN THE FOURTH QUARTER	
PANAMA WENT TO THE FIRST CHINA EXPO TO OPEN UP THE ROAD OF BEEF EXPORT NEXT YEAR	
WITH THE UPGRADING OF CONSUMPTION, CHINA IS SHORT OF NEARLY ONE MILLION TONS OF B	EEF,
AND ITS FUTURE IMPORT INCREASES MAINLY DEPENDS ON SOUTH AMERICA	
AFRICAN SWINE FEVER AFFECTED TRS GROUP AND OTHER LISTED COMPANIES	
TIANJIN CUSTOMS CONDUCTS ISOLATION AND QUARANTINE ON 6841 IMPORTED BREED CATTLE	11
TYSON FOODS INC.'S ANNUAL REPORT IN 2018 FISCAL YEAR SHOWS THAT THE NET PROFIT WAS	
\$3.024 BILLION	12
THE PROPORTION OF IMPORTED BEEF IN CHINA HAS ROSE TO 44%, BRAZIL EXPECTS CHINA TO	
CERTIFY MORE PROCESSING PLANTS	12
IN RECENT YEARS, THE FIRST BATCH OF FRENCH BEEF EXPORTED TO CHINA HAS BEEN CLEARED	D AT
Beijing Customs	
BEYOND MEAT SUBMITS A LISTING APPLICATION, THE FIELD OF "ARTIFICIAL MEAT" WILL APPEA	
THE FIRST LISTED COMPANY	
THERE IS A BIG DEMAND FOR AUSTRALIAN SHEEPMEAT IN CHINA	
TO SEE THE BEEF IN THE NEXT OUTLET AFTER CONSUMPTION UPGRADE, COFCO AND ALIBABA	
LAYOUT THE OVERSEAS MARKETS INTENSIVELY	12
TIANJIN PORT IMPORTED MORE THAN 100 MILLION TONS OF MEAT FROM JANUARY TO SEPTEMB	
ABOUT ANTION	14

标法动态

海关总署 农业农村部公告 2018 年 158 号 (关于防止哥伦比亚口蹄疫传入我国的公告)

公告内容包括:禁止直接或间接从哥伦比亚输入偶蹄动物及其相关产品,停止签发从哥伦比亚输入偶蹄动物及其相关产品的《进境动植物检疫许可证》等。(海关总署 2018-10-30) http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302269/2070986/index.html

农业农村部 商务部 2018 年第 68 号公告:关于《牛肉分级》等 65 项国内贸易行业标准调整 为农业行业标准的公告

65 项行业标准包括:《牛肉分级》、《牦牛肉》等。上述标准代号由 SB/T 改为 NY/T , 调整后的标准自 2019 年 1 月 1 日起实施 , 在此之前原标准继续有效。(商务部 2018-10-30) http://ltfzs.mofcom.gov.cn/article/swfg/swfgbi/201810/20181002801003.shtml

国家卫生健康委员会关于印发 2018 年度食品安全国家标准立项计划的通知

《2018 年度食品安全国家标准立项计划》包括《调理肉制品加工卫生规范》由中国肉类协会制定等 63 项标准。(国家卫生健康委员会 2018-11-06)

http://www.nhc.gov.cn/sps/s3594/201811/61406e4acbcc4d7ca78b6292c3650be3.shtml

【解读】: 该条法规是公布 2018 年拟制修订的食品安全国家标准,共 63 项。经过我们的筛查,肉类相关的只有《调理肉制品加工卫生规范》,该标准会在未来几年内制定,暂无文本或草稿。如有关于该标准制定的相关动态我们会抓取重点内容,在当月月报中进行体现。

市场监管总局办公厅关于征集 2019 年检验检测能力验证需求和项目的通知

市场监管总局拟于 2019 年在食品、环保、建工建材、机械、电气、轻工纺织、动植物卫生检疫等部分重点检验检测领域组织开展国家级检验检测能力验证工作。现征集能力验证需求和征集能力验证项目。(国家市场监督管理总局 2018-11-09)

http://samr.saic.gov.cn/xw/yw/wjfb/201811/t20181109 276955.html

市场监管总局关于加快推进食品经营许可改革工作的通知

在保障食品安全的前提下,试点推行"告知承诺制",优化许可事项,缩短许可时限, 全面推行许可信息化,持续提升食品经营许可工作便利化、智能化水平。(国家市场监督管理总局 2018-11-14)

海关总署第 243 号令 (关于公布《海关总署关于修改部分规章的决定》的令)

共修改 45 项规章,主要内容包括:海关总署主管全国进出口肉类产品检验检疫及监督管理工作;肉类产品进口前或者进口时,收货人或者其代理人应当凭进口动植物检疫许可证、输出国家或者地区官方出具的相关证书、贸易合同、提单、装箱单、发票等单证,向进口口岸海关报检等。(海关总署 2018-11-23)

http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302267/2114821/index.html

关于完善跨境电子商务零售进口税收政策的通知

具体内容包括:将跨境电子商务零售进口商品的单次交易限值由人民币 2000 元提高至 5000 元,年度交易限值由人民币 20000 元提高至 26000 元;为适应跨境电商发展,财政部会同有关部门对《跨境电子商务零售进口商品清单》进行了调整,将另行公布等。本通知自 2019 年 1 月 1 日起执行。(财政部 2018-11-29)

http://gss.mof.gov.cn/zhengwuxinxi/zhengcefabu/201811/t20181129_3079073.html

关于调整跨境电商零售进口商品清单的公告

清单包括干、熏、盐制的牛肉(仅限网购保税商品),牛肉及牛杂碎罐头(列入《进出口野生动植物种商品目录》的商品除外)等。自2019年1月1日起实施。(财政部2018-11-29)

http://gss.mof.gov.cn/zhengwuxinxi/zhengcefabu/201811/t20181129_3079063.html

商务部 发展改革委 财政部 海关总署 税务总局 市场监管总局关于完善跨境电子商务零售 进口监管有关工作的通知

对跨境电商零售进口商品按个人自用进境物品监管,不执行有关商品首次进口许可批件、注册或备案要求。但对相关部门明令暂停进口的疫区商品,和对出现重大质量安全风险的商品启动风险应急处置时除外。(商务部 2018-11-30)

http://www.mofcom.gov.cn/article/b/fwzl/201811/20181102812004.shtml

政府监管

市场监管总局关于 2018 年第三季度食品安全监督抽检情况分析的通告

大宗日常消费品的合格率保持基本稳定,其中粮食加工品、肉制品、蛋制品、乳制品的合格率分别为98.8%、97.8%、99.6%、99.8%,高于总体合格率。(国家市场监管总局 2018-11-01)

http://samr.saic.gov.cn/tg/201811/t20181101_276629.html

2018年10月未准入境的食品化妆品信息

2018 年 10 月,检出不合格食品 61 批。其中来自新西兰的 1 批次冻牛群肉块等货证不符。(海关总署 2018-11-21)

http://www.customs.gov.cn/customs/jyjy/jckspaq/fxyj/2108617/index.html

风险预警

冰岛一家农场的羊感染朊病毒

据世界动物卫生组织(OIE)消息,2018年11月2日,冰岛食品和兽医局向 OIE 报告称,冰岛一家农场的羊感染了朊病毒,疑似绵羊病例 762 头,病例 1 头,死亡 0 头,销毁762 头,宰杀 0 头。(福建省人民政府 2018-11-05)

http://www.fujian.gov.cn/xw/ztzl/yjgl/yjxx/ggwssjl/dwyq/201811/t20181105_4582944.htm

湖北省武穴市发生非洲猪瘟疫情

农业农村部新闻办公室 11 月 13 日发布,湖北省武穴市两个相邻养殖户发生非洲猪瘟疫情。上述两个养殖户共存栏生猪 147 头,发病 7 头,死亡 6 头。(农业农村部 2018-11-13)

http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl 1/yqfb/201811/t20181113 6162839.htm

湖北省浠水县发生非洲猪瘟疫情

农业农村部新闻办公室 11 月 15 日发布,湖北省黄冈市浠水县发生非洲猪瘟疫情。该养殖场存栏生猪 636 头,发病 24 头,死亡 13 头。(农业农村部 2018-11-15) http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl 1/yqfb/201811/t20181115 6163115.htm

黑龙江省哈尔滨市道外区排查出非洲猪瘟疫情

农业农村部新闻办公室 11 月 19 日发布,黑龙江省哈尔滨市道外区排查出非洲猪瘟疫情。截至目前,两个养殖户共存栏生猪 900 头,发病 269 头,死亡 269 头。(农业农村部 2018-11-19)

http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl_1/yqfb/201811/t20181119_6163291.htm

北京市房山区排查出非洲猪瘟疫情

农业农村部新闻办公室 11 月 23 日发布,北京市房山区排查出非洲猪瘟疫情。青龙湖镇某养殖场存栏生猪 1325 头,死亡 49 头;琉璃河镇养殖场存栏生猪 429 头,死亡 37 头。(农业农村部 2018-11-23)

http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl_1/yqfb/201811/t20181123_6163511.htm

行业资讯

猪肉低价拐点或在年末出现 龙大肉食四季度利润将大增超 40%

最近3月内,龙大肉食进行了一系列资本布局。包括战略合作四川食品有限责任公司, 完成潍坊振祥食品有限公司70%股权的收购,在低迷的市场环境下,龙大肉食的资本动作颇 受关注。(华夏时报2018-11-03)

http://www.chinatimes.net.cn/article/81318.html

巴拿马赴首届中国进博会 冀打通明年牛肉出口之路

巴拿马政府将借首届中国国际进口博览会(CIIE)为背景,派代表团到访上海,希望最终以签订协议的方式与中国政府敲定明年开始的对中国大陆地区的牛肉出口业务。(南美侨报网 2018-11-06)

http://www.br-cn.com/news/nm_news/20181106/118718.html

消费升级下中国牛肉缺口近百万吨,未来进口增量主要靠南美

据业内统计,2017年,牛肉消费量缺口高达96.7万吨。由于澳大利亚供应量有限,未来的增量会主要来源于巴西、阿根廷、乌拉圭及部分中美洲国家。(第一财经2018-11-11) https://www.yicai.com/news/100056992.html

非洲猪瘟波及唐人神等多家上市公司

11月12日,唐人神发布公告称,其孙公司生产的饲料被检出疑似非洲猪瘟病毒。唐人神方面表示,事项目前还在调查中,尚未有明确调查结论。(新京报 2018-11-13) http://www.bjnews.com.cn/feature/2018/11/13/520774.html

天津海关对 6841 头进境种牛实施隔离检疫

日前,6841 头来自澳大利亚的优质种牛从天津口岸进境。天津海关当日对进境种牛进行了现场检疫,并监督企业将种牛运至海关指定隔离场进行为期45天的隔离检疫。(中国国门时报2018-11-14)

http://cngm.cqn.com.cn/html/2018-11/14/content 108653.htm?div=-1

泰森食品 2018 财年年报净利 30.24 亿美元

11 月 14 日泰森食品公布财报,公告显示公司 2018 财年年报归属于普通股东净利润为 30.24 亿美元,营业收入为 400.52 亿美元。(同花顺财经 2018-11-15) http://stock,10jqka.com.cn/usstock/20181115/c608168058.shtml

中国进口牛肉占比升至44% 巴西期待中方认证更多加工厂

中国仍然是巴西牛肉的最大进口国,前 10 个月中国进口了 58.52 万吨的巴西牛肉,中国进口在巴西牛肉出口中的占比由去年同期的 37.1% 升至 44.1%。(南美侨报网 2018-11-15) http://www.br-cn.com/news/br_news/20181115/119323.html

近年来首批输华法国牛肉在北京海关通关

从中华人民共和国北京海关官网获悉,11月9日,近年来首批输华法国牛肉在北京海关通关。该批牛肉从北京天竺综合保税区通关入境,标志着法国牛肉时隔17年后正式重返中国市场。(北京海关2018-11-15)

http://huhehaote.customs.gov.cn/beijing customs/434766/434767/2095252/index.html

Beyond Meat 提交上市申请 "人造肉" 领域将现首家上市公司

美国证券与交易委员会(SEC)披露的最新文件显示,美国人造肉公司 Beyond Meat 已经申请进行首次公开募股(IPO),计划融资1亿美元,该公司将成为人造肉领域的首家上市公司。(中证网 2018-11-19)

http://www.cs.com.cn/hw/04/201811/t20181119 5894084.html

中国对澳洲羊肉需求大

澳洲农民虽然关注中美两国贸易摩擦升级将会造成的影响,但中国市场对羊肉需求殷切,及因为旱灾所造成的影响,令到澳洲羊肉出口攀升至超逾 20 年的最高水平。(澳洲新报 2018-11-21)

https://www.acd.com.au/%e4%b8%ad%e5%9c%8b%e5%b0%8d%e6%be%b3%e6%b4%b2 %e7%be%8a%e8%82%89%e9%9c%80%e6%b1%82%e5%a4%a7/%e6%9b%b4%e5%a4%9 a%e6%96%b0%e8%81%9e/

消费升级下一风口看牛肉 中粮、阿里密集布局海外市场

中粮肉食最近宣布与 JBS 澳大利亚公司签订了一项合作备忘录,未来中粮肉食将从后者处每年进口 1.5 万吨牛肉,价值 1 亿美元,未来会考虑进一步扩大合作规模。(搜狐 2018-11-23)

http://www.sohu.com/a/277422202 193864

天津口岸 1-9 月进口肉类逾百万吨

天津口岸是我国重要的进口肉类口岸,肉类进口量已经连续多年位居全国首位。2018年 1—9月,天津辖区进口肉类重量 104.02 万吨,货值 171.63 亿元人民币(24.99 亿美元),货值同比增长 14.21%。(中国食品报 2018-11-27)

http://www.cnfood.cn/difangxinwen132216.html

Standards & Regulations

GACC MOARA Announcement No. 158 of 2018 (Announcement on the Prevention of Aftosa into China from Colombia)

The content of Announcement includes: prohibit importing cloven-hoofed animals and related products directly or indirectly from Colombia, and stop issuing the *Quarantine Permit for Entry Animal and Plant* for the import of cloven-hoofed animals and related products from Colombia, etc. (GACC 2018-10-30)

http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302269/2070986/index.html

MOARA and MOFCOM Announcement No. 68 of 2018: Announcement on Adjustment of 65

Domestic Trade Industry Standards such as *Grading of Beef* to Agricultural Industry

Standards

65 industry standards include *Grading of Beef* and *Yak Meat*, etc. The above standards code will be changed from SB/T to NY/T. The adjusted standards will be implemented from January 1st of 2019, and the original standards will continue to be valid before that. (MOFCOM 2018-10-30) http://ltfzs.mofcom.gov.cn/article/swfg/swfgbi/201810/20181002801003.shtml

NHC Notification on Issuing Project Plan for National Food Safety Standard in 2018

The *Project Plan for National Food Safety Standard in 2018* includes 63 standards, such as *Hygienic Regulation for Processing of Prepared Meat Products* will be formulated by the China Meat Association, etc. (NHC 2018-11-06)

http://www.nhc.gov.cn/sps/s3594/201811/61406e4acbcc4d7ca78b6292c3650be3.shtml

Interpretation: This regulation is a notification of the national food safety standard, which is planned to be revised and formulated in 2018, with 63 items in total. After our screening, only *Hygienic Regulation for Processing of Prepared Meat Products* is relevant to meat, which will be formulated in the next few years. There is no text or draft yet. If there is a relevant dynamic about the standard formulation, we will capture the key content and reflect it in the monthly report.

SAMR Regulation Notification on Collection the Requirements and Projects of 2019

Inspection and Testing Capability Verification

SAMR plans to organize national-level inspection and testing capability verification in 2019 in part of important fields, such as food, environmental protection, construction and building materials,

machine, electric, light industry textiles, animal and plant health quarantine and so on. The capability verification requirements and project are now collected. (SAMR 2018-11-09) http://samr.saic.gov.cn/xw/yw/wjfb/201811/t20181109 276955.html

SAMR Notification on Accelerating the Reform of Food Business License

Under the premise of ensuring food safety, pilot implementation should be carried out including the "System of Notification and commitment", optimization of licensing issues, shortening the time limit for licensing, comprehensive implementation of licensing information, and continuous improvement of the convenience and intelligence level of food business licensing work. (SAMR 2018-11-14)

http://samr.saic.gov.cn/xw/yw/wjfb/201811/t20181114_277041.html

GACC Order No. 243 (Order on Issuing GACC Decision on Modify Part of Regulations)

A total of 45 regulations are amended, the main contents include: the GACC shall be responsible for the inspection, quarantine, supervision and administration of imported and exported meat products throughout the country; before importing or importing meat products, the consignee or its agent shall apply to the Customs with the import animal and plant quarantine permit, relevant certificates issued by the authorities of the exporting country or region, trade contracts, bills of lading, packing lists, invoices and other documents at the import port for inspection. (GACC 2018-11-23)

http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302267/2114821/index.html

Notice on Improvement of Policy of Cross-border E-commerce Retail Import Tax

The specific contents include: the single transaction limit for cross-border e-commerce retail imports was raised from RMB 2,000 to RMB 5,000, and the annual transaction limit was raised from RMB 20,000 to RMB 26,000; in order to adapt to the development of cross-border e-commerce, the Ministry of Finance and other relevant departments have adjusted the *List of Cross-border E-commerce Retail Imports*, which will be published separately, etc. This notice shall be implemented on January 1st, 2019. (MOF 2018-11-29)

http://gss.mof.gov.cn/zhengwuxinxi/zhengcefabu/201811/t20181129_3079073.html

Announcement on Adjustment for List of Cross-border E-commerce Retail Imports

The list include beef made of dried, smoked or salted (only online bonded goods), and canned beef and beef chop (except those listed in the *Catalogue of Import and Export Wildlife Species*), etc., which shall come into force as of January 1st, 2019. (MOF 2018-11-29)

MOFCOM NDRC MOF GACC SAT and SAMR Notification on Improvement of Cross-

border E-commerce Retail Import Supervision

Cross-border e-commerce retail import commodities shall be subject to supervision according to the entry articles for personal use, and the approval documents, registration or filing requirements for the first import license of relevant commodities shall not be implemented. However, the import of goods from the epidemic area which has been suspended by the relevant authorities and the emergency handling of the goods which have significant quality and safety risks shall be excluded. (MOFCOM 2018-11-30)

http://www.mofcom.gov.cn/article/b/fwzl/201811/20181102812004.shtml

Government Supervision

SAMR Notification on the Analysis of the Food Safety Supervision and Inspection in the Third

Quarter of 2018

The pass rate of bulk consumer goods remained basically stable. Among them, the pass rates of grain processed products, meat products, egg products and dairy products were 98.8%, 97.8%, 99.6% and 99.8%, respectively, which were higher than the overall pass rate. (SAMR 2018-11-01) http://samr.saic.gov.cn/tg/201811/t20181101_276629.html

Food and Cosmetics Information Not Allowed to Enter China in October 2018

In October of 2018, there were 61 batches of unqualified foods. Among them, one batch of frozen cattle and meat from New Zealand did not match the certificate. (GACC 218-11-21) http://www.customs.gov.cn/customs/jvjv/jckspag/fxvj/2108617/index.html

Food Risks & Alerts

Sheep from a Farm in Iceland Are Infected with Prions

According to the news form OIE, on 2nd November 2018, the Icelandic Food and Veterinary Bureau reported to OIE that sheep from a farm in Iceland were infected with prions. There were 762 suspected sheep cases, one case, zero deaths, 762 disposal and zero slaughter. (FJ GOV 2018-11-05)

http://www.fujian.gov.cn/xw/ztzl/yjgl/yjxx/ggwssjl/dwyq/201811/t20181105 4582944.htm

An African Swine Fever Occurred in Wuxuan City of Hubei Province

The press office of the Ministry of Agriculture and Rural Affairs released on November 13 that African swine fever occurred in two neighboring farms in Wuxuan city of Hubei province. The above two farms have 147 pigs of which were found 7 sickness and 6 deaths. (MOARA 2018-11-13)

http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl 1/yqfb/201811/t20181113 6162839.htm

An African Swine Fever Occurred in Xishui County of Hubei Province

The press office of the Ministry of Agriculture and Rural Affairs released on November 15 that African swine fever occurred in Xishui County of Hubei province. The farm has 636 pigs of which were found 24 sickness and 13 deaths. (MOARA 2018-11-15) http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl_1/yqfb/201811/t20181115_6163115.htm

An African Swine Fever Has Been Investigated out in Daowai District, Haerbin City of Heilongjiang Province

The press office of the Ministry of Agriculture and Rural Affairs released on November 19 that African swine fever was detected in Daowai district, Haerbin city of Heilongjiang province. So far, the two farms have 900 pigs of which were found 269 sickness and 269 deaths. (MOARA 2018-11-19)

http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl 1/yqfb/201811/t20181119 6163291.htm

An African Swine Fever Has Been Investigated out in Fangshan District of Beijing

The press office of the Ministry of Agriculture and Rural Affairs released on November 23 that African swine fever was detected in Fangshan district of Beijing. The farm in Qinglonghu town has 1325 pigs of which were found 49 deaths; and the farm in Liulihe town has 429 pigs of which were found 37 deaths. (MOARA 2018-11-23)

http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl 1/yqfb/201811/t20181123 6163511.htm

Industry News

The Low Price Turning Point of Pork May Appear at the End of This Year, the Longda Meat's

Profit Will Increase by More Than 40% in the Fourth Quarter

In recent three months, Longda Meat has carried out a series of capital layout, including strategic cooperation with Sichuan Food Co., Ltd., completion of the acquisition of 70% shareholding of Weifang Zhenxiang Food Co., Ltd. In the downturn of the market environment, the capital action of Longda Meat has attracted much attention. (China Times 2018-11-03) http://www.chinatimes.net.cn/article/81318.html

Panama Went to the First China Expo to Open Up the Road of Beef Export Next Year

The Panama government will use the first China International Import Expo (CIIE) as a background to assign a delegation to visit Shanghai. It hopes to finalize an agreement with the Chinese government on beef exports to the Chinese mainland starting next year. (NMQB 2018-11-06) http://www.br-cn.com/news/nm_news/20181106/118718.html

With the Upgrading of Consumption, China Is Short of Nearly One Million Tons of Beef, and Its Future Import Increases Mainly Depends on South America

According to industry statistics, in 2017, the beef consumption gap was as high as 967,000 tons. Due to limited supply in Australia, the future increases will mainly come from Brazil, Argentina, Uruguay and parts of Central American countries. (Yicai 2018-11-11) https://www.yicai.com/news/100056992.html

African Swine Fever Affected TRS Group and Other Listed Companies

On November 12, TRS Group issued announcement that the feed produced by its Sun Company was found to be suspected of African swine fever virus. TRS Group said that the matter was still under investigation and there was no clear investigation conclusion. (BJ News 2018-11-13) http://www.bjnews.com.cn/feature/2018/11/13/520774.html

Tianjin Customs Conducts Isolation and Quarantine on 6841 Imported Breed Cattle

A few days ago, 6841 quality breed cattle from Australia entered China from Tianjin port. On the same day, Tianjin Customs conducted on-site quarantine on the imported cattle, and supervised the enterprise to transport the cattle to the designated isolation site for 45 days of quarantine. (CNGM

Tyson Foods Inc.'s Annual Report in 2018 Fiscal Year Shows that the Net Profit was \$3.024 Billion

On November 14, Tyson Foods Inc. published the annual report showing that the net profit attributable to ordinary shareholders was \$3.024 billion and the operating income was \$40.052 billion. (Stock 2018-11-15)

http://stock.10jqka.com.cn/usstock/20181115/c608168058.shtml

The Proportion of Imported Beef in China Has Rose to 44%, Brazil Expects China to Certify More Processing Plants

China is still the largest importer of Brazilian beef. In the first ten months, China imported 585200 tons of Brazilian beef. The proportion of Chinese imports in Brazilian beef exports rose to 44.1% from 37.1% year-on-year. (NMQB 2018-11-15)

http://www.br-cn.com/news/br_news/20181115/119323.html

In Recent Years, the First Batch of French Beef Exported to China Has Been Cleared at Beijing Customs

According to the official website of the Beijing Customs of the People's Republic of China that on November 9, the first batch of French beef exported to China was cleared at Beijing Customs. The batch of beef entered the customs from the Beijing Tianzhu Comprehensive Bonded Zone, marking the official return of French beef to the Chinese market after 17 years. (BJ Customs 2018-11-15) http://huhehaote.customs.gov.cn/beijing_customs/434766/434767/2095252/index.html

Beyond Meat Submits a Listing Application, the Field of "Artificial Meat" Will Appear the First Listed Company

According to the latest documents disclosed by the US Securities and Exchange Commission (SEC), Beyond Meat, the US artificial meat company, has applied for an initial public offering (IPO) with a planned financing of \$100 million. The company will become the first listed company in the artificial meat field. (CS 2018-11-19)

http://www.cs.com.cn/hw/04/201811/t20181119_5894084.html

There Is a Big Demand for Australian Sheepmeat in China

Although Australian farmers are concerned about the impact of the trade friction between China and the United States, the demand for sheepmeat in the Chinese market is strong and the impact of the drought has caused Australian sheepmeat exports to climb to the highest level in more than 20 years. (ACD 2018-11-21)

https://www.acd.com.au/%e4%b8%ad%e5%9c%8b%e5%b0%8d%e6%be%b3%e6%b4%b2 %e7%be%8a%e8%82%89%e9%9c%80%e6%b1%82%e5%a4%a7/%e6%9b%b4%e5%a4%9 a%e6%96%b0%e8%81%9e/

To See the Beef in the Next Outlet after Consumption Upgrade, Cofco and Alibaba Layout the Overseas Markets Intensively

Recently, Cofco Meat announced that it signed a memorandum of cooperation with JSB Australia, and it will import 15000 tons of beef per year in the future from the latter, with a value of \$0.1 billion, and will consider further expanding the scale of cooperation. (Sohu 2018-11-23) http://www.sohu.com/a/277422202_193864

Tianjin Port Imported More Than 100 Million Tons of Meat from January to September

Tianjin Port is an important meat import port in China, the meat import has been the first in China for many years. From January to September 2018, the weight of imported meat in Tianjin District was 104.02 million tons, the value of 17.163 billion RMB (\$2.499 billion) with an increase of 14.21% year-on-year. (CN Food 2018-11-27)

http://www.cnfood.cn/difangxinwen132216.html

About Antion

Antion (Beijing) Information Consulting Co., Ltd. is engaged in consulting services for food industry to

provide all aspects of service, including food safety information monitoring, standards & regulations

management, standards & regulations consulting, professional translation and other consulting services

regarding food safety.

Our services cover mainland China, Hong Kong, Taiwan, Japan, Korea, and other English-speaking

countries.

Contact Us:

Lillian Fan

T: +86-10-51301566

M: +86-13810723038

E: Lillian.fan@antionchina.com

14